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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2021-0057393)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Stormflodssikring ved Refshalevej

To borgere fra Christiania orienterede om behovet for at få stormflodssikret ved Refshalevej, når der
skal anlægges en cykelsti på vejen, da en en del af Christiania var blevet oversvømmet af vand fra
Erdkehlgraven under stormen "Bodil" i 2013. Det fremgik af kommunens borgermøde i januar 2021
om projektet om en cykelsti på Refshalevej, at man ikke vil kombinere projektet med en
stormflodssikring. Men indtil stormflodssikringen af København med anlægget af Lynetteholm er på
plads, bør der foretages lokal stormflodssikring af de sårbare områder på Christianshavn, fx. med
sluseporte på Holmen. En sådan stormflodssikring vil også beskytte bådskurene på Holmen mod
stormflod. Derudover vil lokale drikkevandsreservoir og lokalt dyreliv blive beskyttet. Teknik- og
miljøborgmesteren har haft møde med Christiania om sagen og Christiania har i marts måned møde
med en politiker fra SF, ligesom der er kontakt til en politiker fra Enhedslisten. Christiania har nedsat
en stormflodsgruppe.

Poul Cohrt svarede, at stormflodssikring er på dagsordenen for lokaludvalgsmødet.

 

Lynetteholm-projektet

En borger fra Margretheholm udtrykte bekymring over Lynetteholm-projektet og den jordtransport,
som er planlagt. Beboerne på Margretheholm føler sig ikke hørt og har fx. ikke fået svar på
spørgsmålet om genhusning, mens jordtransporten står på. Hun spurgte lokaludvalget om, hvad
beboerne kan gøre. De har haft møde med overborgmesteren.

En anden borger gjorde opmærksom på, at kommunen vil anlægge en cykelsti på Refshalevej
hurtigt, fordi jordtransporten til Lynetteholm skal ske ad Forlandet-Refshalevej de første år. Der er
planer om at lysregulere trafikken i krydset Refshalevej-Forlandet.

Poul Cohrt svarede, at lokaludvalget gør, hvad det kan, for at hjælpe beboerne på Margretheholm.

Mogens Holm svarede, at det bliver spændende at se, hvad By & Havn svarer på tilbuddet fra
rederiet Svitzer og deres samarbejdspartnere om at transportere jorden ad vandvejen i eldrevne
pramme.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2021-0057407)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 20. januar 2021.
2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 20. januar 2021. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde

Løsning

Referater

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

 

Intet.
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Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede referatet af lokaludvalgsmødet den 20. januar 2021. Kirsten V. Andersen
påpegede, at ved behandlingen af sagen "Høringssvar vedr. miljøkonsekvensrapporten om
etablering af Lynetteholm" havde lokaludvalget godkendt hendes forslag om, at høringssvaret
omtales i Christianshavneren, men at det ikke fremgår af referatet, ligesom der intet var om det i
det seneste nummer af avisen. Poul Cohrt svarede, at høringssvaret var omtalt i det seneste
nummer af Christianshavneren. 
Derudover var der ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 20. januar 2021.

2. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde.

3. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af dagsordenen"
godkendte lokaludvalget indstillingen i følgende sager:
14. Høringssvar om lokalplanforslaget "Holmen II tillæg 6"
16. Statslig medfinansiering af nye cykelstier på Christianshavn
19. Ændringer i kommissoriet for arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn
20. Regnskab for lokaludvalgets 2020-pulje
21. Status på lokaludvalgets pulje, februar 2021.

Bilag
210120 CH REFERAT
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Sorteringspunkter (2021-0055154)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte sorteringspunkter  på Christianshavn på baggrund af et
mundtligt oplæg fra Teknik- og Miljøforvaltningen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter sorteringspunkter på Christianshavn på baggrund af et
mundtligt oplæg fra Teknik- og Miljøforvaltningen. 

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen arbejder på at finde placering til 750 offentlige sorteringspunkter, som skal
opstilles i hele København i de kommende år.

Indre By & Christianshavn er blandt de første bydele, hvor forvaltningen kommer ud og screener byrum
for at finde ud af, hvor sorteringspunkterne skal stå. Som det ser ud nu, starter screeningen i marts
2021.  

Teknik- og Miljøforvaltningen ønsker en dialogproces med hver bydel om projektet. Forvaltningen er i
kontakt med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om det.

Løsning

I mødet vil en medarbejder fra Teknik- og Miljøforvaltningen mundtligt orientere om projektet med
henblik på at få lokaludvalgets bud på, hvordan projektet kan gribes an på Christianshavn.  

Økonomi

Intet.

Videre proces

 

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning
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1. Lokaludvalget drøftede sorteringspunkter på Christianshavn på baggrund af et mundtligt oplæg
fra Teknik- og Miljøforvaltningen. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Sorteringspunkterne skal være handicapvenlige. Det ser de ikke ud til at være,
medmindre de graves ned.

• Kig på designet. Sorteringspunkterne vil virke voldsomme i gadebilledet.
• Designet pynter ikke. Det vil hjælpe, hvis man graver dem ned.
• Der har været opbakning til affaldssorteringsløsningerne, som forvaltningen i samarbejde

med lokaludvalget satte op på Christianshavn som et forsøg. De står der endnu.
• Der mangler plads til sorteringspunkterne, fordi pladsen er optaget af

parkeringspladser.
• Miljøgruppen vil gerne involveres i den videre drøftelse med forvaltningen om

sorteringspunkter på Christianshavn.
• Hvis der skal skabes engagement om sorteringspunkterne, skal man skrive om dem i

Christianshavneren og på Christianshavns Kvarter.
• Affaldsvandringer indgår i årsplanen for det lokale miljøarbejde på Christianshavn.

Bilag
1. Design af sorteringspunkter
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Ønsker til byudstyr, træer mv. i byrummet (2021-0056586)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte et projekt, der skal tilvejebringe et grundlag for dialog med
christianshavnerne om ønsker til byudstyr, træer mv. i det gamle Christianshavn. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter et projekt, der skal tilvejebringe et grundlag for dialog
med christianshavnerne om ønsker til byudstyr, træer mv. i det gamle Christianshavn. Se
afsnittet "Problemstilling" og bilaget.

Problemstilling

Svend Aage Schiermacher, der er suppleant i lokaludvalget, har med mail den 7. februar 2021 til
sekretariatet udtrykt ønske om, at han i "Åben spørgetid" kan få opbakning fra lokaludvalget til et
projekt, der skal tilvejebringe et grundlag for dialog med christianshavnerne om ønsker til byudstyr,
træer mv. i det gamle Christianshavn. Svend Aage Schiermacher har sendt lokaludvalget resultatet af
det hidtidige arbejde med projektet. Se bilaget.

Lokaludvalgets forretningsudvalg har vurderet, at det bør være et selvstændigt punkt på
dagsordenen for lokaludvalgets møde den 24. februar 2021.

Løsning

Under dette punkt på dagsordenen fremlægger Svend Aage Schiermacher mundtligt projektet, så
lokaludvalget kan tage stilling til, om det vil bakke det op, og fx. er vært for en dialog senere på året
med christianshavnerne om hvilket byudstyr mv., der mangler på det gamle Christianshavn.

Økonomi

Intet.

Videre proces

 

Afhænger af drøftelsen.
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Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede et projekt, der skal tilvejebringe et grundlag for dialog med
christianshavnerne om ønsker til byudstyr, træer mv. i det gamle Christianshavn. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Ros til projektet.
• Projektet bør også kunne bruges til at udpege steder, hvor der kan anlægges

lommeparker.
• Projektet kan ses som en helhedsplan med principper for placering af byudstyr mv.
• Et bærende princip i det videre arbejde skal være, at byudstyr mv. ikke skal påføre

beboerne gener.
• Det er et flot arbejde.

Protokolbemærkning fra Jens Eskildsen: "Det overordnede mål må være, at beboerne ikke påføres
gener."

Bilag
1. Orientering om et projekt der vedrører Vej-/Byudstyr
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Christianshavns Torv (2021-0056757)

Christianshavns Lokaludvalg skal bemyndige formanden til at meddele Teknik- og Miljøforvaltningen
og Torvenetværket, at lokaludvalget har tiltrådt Torvenetværkets samlede løsning for Christianshavns
Torvs indretning. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger ham til at meddele Teknik- og Miljøforvaltningen og
Torvenetværket, at lokaludvalget har tiltrådt Torvenetværkets samlede løsning for
Christianshavns Torvs indretning. Se tegningen i bilaget.

Problemstilling

I mødet den 20. januar 2021 tog lokaludvalget en orientering fra Teknik- og Miljøforvaltningen om
status på forvaltningens cykelparkeringsprojekt på Christianshavns Torv til efterretning.

Lokaludvalget drøftede cykelparkeringsprojektet i mødet. Der var følgende bemærkning i drøftelsen:

• Torvenetværket har udarbejdet en samlet løsning for Torvets indretning. Den sendes til Teknik-
og Miljøforvaltningen. Torvenetværkets tanke er, at Torvet skal fremstå mindre rodet, at det skal
være for alle og at det skal være muligt at tage ophold på Torvet uden at være omgivet af
cykelkaos. Torvet skal signalere ro og orden.

Teknik- og Miljøforvaltningen har arbejdet videre med cykelparkeringsprojektet og spurgte den 16.
februar 2021 sekretariatet, om lokaludvalget har tiltrådt Torvenetværkets samlede løsning for Torvets
indretning.

Løsning

Torvenetværkets løsning ses på tegningen i bilaget.

Formanden foreslår, at han meddeler Teknik- og Miljøforvaltningen og Torvenetværket, at
lokaludvalget har tiltrådt Torvenetværkets samlede løsning for Christianshavns Torvs indretning, jf.
tegningen i bilaget.

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Poul Nielsen om, at Torvenetværkets samlede løsning
for Christianshavns Torv er udgangspunkt for en videre forhandling.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at lokaludvalget tilkendegiver, at
det ikke er for ensretningen af Torvegade, som foreslås af Torvenetværket i papiret "Drømmen".

 

 

Lokaludvalget godkendte, at formanden meddeler Teknik- og Miljøforvaltningen og Torvenetværket,
at lokaludvalget har tiltrådt Torvenetværkets samlede løsning for Christianshavns Torvs indretning
som udgangspunkt for en videre forhandling, idet lokaludvalget ikke er for ensretningen af
Torvegade, som foreslås af Torvenetværket i papiret "Drømmen".

Bilag
1. Tegning
2. Drømmen
3. Vision
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Høringssvar om "Forslag til Lov om anlæg af Lynetteholm" (2021-0047451)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens høringssvar til Transportministeriet om "Forslag til
Lov om anlæg af Lynetteholm" til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager hans høringssvar til Transportministeriet om "Forslag til
Lov om anlæg af Lynetteholm" til efterretning. Se bilaget.

Problemstilling

Forslag til Lov om anlæg af Lynetteholm var i høring i perioden 15. januar-14. februar 2021.

Lovforslaget indeholder bl.a. hjemmel for Udviklingsselskabet By & Havn I/S til bl.a.,

• at anlægge Lynetteholm ved at opfylde et areal i Københavns Havn
• at anlægge et modtageanlæg til nyttiggørelse af ren og forurenet jord på Refshaleøen
• at anlægge en adgangsvej til modtageanlægget på Refshaleøen
• at foretage uddybning af sejlrenden i Kronløbet og syd for Middelgrunden
• at foretage klapning af materiale i Køge Bugt.

Pga. høringsfristen den 14. februar 2021 bemyndigede lokaludvalget i mødet den 20. januar 2021
formanden til sende et høringssvar til Transportministeriet om forslaget til anlægslov for Lynetteholm. 

Udkastet til høringssvar er forfattet af Lynetteholm-gruppen, og formanden har inddraget
lokaludvalgets forretningsudvalg i beslutningen om den endelige udformning af høringssvaret.

I høringssvaret omtales lokaludvalgets høringssvar til Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen vedr.
Miljøkonsekvensrapporten for etablering af Lynetteholm, som lokaludvalget vedtog i mødet den 20.
januar 2021. Dette høringssvar ses i bilaget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager hans høringssvar til Transportministeriet om "Forslag til
Lov om anlæg af Lynetteholm" til efterretning.

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Følgende fremgår af By & Havns hjemmeside:

"Anlægsloven forventes at blive førstebehandlet i Folketinget i marts 2021 og tredjebehandlet i juni
2021. Lovvedtagelse af anlægsloven sker ved tredjebehandling."

 

Beslutning
Lokaludvalget tog formandens høringssvar til Transportministeriet om "Forslag til Lov om anlæg af
Lynetteholm" til efterretning. 

Bilag
1. Christianshavns Lokaludvalg om "Forslag til Lov om anlæg af Lynetteholm"
2. Christianshavns Lokaludvalg om miljøkonsekvensrapporten om etablering af Lynetteholm
3. Forslag til Lov om anlæg af Lynetteholm (uddrag på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Stormflodssikring af København (2021-0056588)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at stille forslag  til Kommunens budget for 2022 og
generelt opfordre kommunen til at igangsætte stormflodssikring af København mod nord og syd nu -
og ikke om 15-20 år - ved etablering af sluser, doc-porte eller andre stormflodsbarrierer. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg stiller forslag  til Kommunens budget for 2022 og generelt
opfordrer kommunen til at igangsætte stormflodssikring af København mod nord og syd nu - og
ikke om 15-20 år - ved etablering af sluser, doc-porte eller andre stormflodsbarrierer. Se
bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalgsmedlem Asbjørn Kaasgaard foreslår, at lokaludvalget stiller forslag  til Kommunens
budget for 2022 og generelt opfordrer til, at stormflodssikring af København mod nord og syd
igangsættes nu - og ikke om 15-20 år - ved etablering af sluser, doc-porte eller andre
stormflodsbarrierer.  Se forslaget i bilaget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget forslaget fra Asbjørn Kaasgaard. Formanden beder derfor om
lokaludvalgets bemyndigelse til at sende forslaget til Økonomiudvalget og Teknik- og Miljøudvalget.

Økonomi

Intet.

Videre proces

 

Når lokaludvalget har godkendt forslaget, sender formanden det til Økonomiudvalget og Teknik- og
Miljøudvalget.

Beslutning
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1. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at stille forslag  til Kommunens budget for 2022 om
og generelt opfordre kommunen til at igangsætte stormflodssikring af København mod nord og
syd nu - og ikke om 15-20 år - ved etablering af sluser, dok-porte eller andre
stormflodsbarrierer, jf. bilaget.

2. Lokaludvalget besluttede, at spørgsmålet om stormflodssikring  ved Refshalevej til beskyttelse
af Christiania tages op, når lokaludvalget i sit møde i maj 2021 skal beslutte et høringssvar om
forslag til "Risikostyringsplan 2021 for Køge Bugt - København", der er i offentlig høring i
øjeblikket.

Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: "Jeg er imod beslutninger, der støtter Christianias fortsatte
eksistens."

Bilag
1. Stormflodssikring

Side 14



CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Boligpolitik - Bypolitik (2021-0056583)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte, hvordan kommunen kan fastholde og udvikle billige boliger i
byen uden at bygge for dyrt og uden at bygge på grønne og blå områder i det centrale København.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter, hvordan kommunen kan fastholde og udvikle billige
boliger i byen uden at bygge for dyrt og uden at bygge på grønne og blå områder i det centrale
København, jf. bilaget og løsningsafsnittet.

Problemstilling

Lokaludvalgsmedlem Asbjørn Kaasgaard foreslår, at lokaludvalget drøfter, hvordan vi fastholder og
udvikler billige boliger i byen uden at bygge for dyrt og på grønne områder. Se hans oplæg til
drøftelse i bilaget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter oplægget fra Asbjørn Kaasgaard med henblik på at få et
christianshavner-perspektiv på de problemstillinger og mulige løsninger, som fremgår af oplægget.

Umiddelbart vurderer formanden, at lokaludvalget kan tage følgende temaer op med den relevante
forvaltning og det relevante udvalg på Rådhuset:

• Hvordan kan der med initiativer fra kommunen bygges nye boliger på Christianshavn til en
rimelige pris eller leje?

• Hvilke alternativer er der indenfor kommunegrænsen og regionalt til bygning af nye boliger i
grønne og blå områder i det centrale København?

• Har corona-pandemien givet anledning til overvejelser om, hvor tæt man fremover vil tillade, at
der bygges på Christianshavn og andre steder i Københavns Kommune?

• Kommunen vil skabe plads til 140.000 nye indbyggere indenfor kommunegrænsen inden 2050.
Kan udviklingen af Refshaleøen til boligområde indenfor de næste par år udsætte eller helt
aflyse behovet for boligbyggeri i grønne og blå områder andre steder i Københavns Kommune?

• Kan udvikling af områder på Christianshavn til husbåde være en del af løsningen på opgaven
med at skabe plads til 140.000 nye indbyggere indenfor kommunegrænsen inden 2050? 

• Hvordan sikrer man, at der bygges almene boliger?
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• Kan administrationen af Boligreguleringsloven omlægges, så antallet af boliger på
Christianshavn uden folkeregistrerede personer på adressen reduceres? 

• Kan kommunen tage initiativer til, at de uudnyttede offentlige ejendomme på Christianshavn
bliver anvendt til boliger - permanent eller midlertidigt?

• Kan kommunen tage initiativer til, at der kommer boliger på de uudnyttede arealer på
Christianshavn med byggeret?

Økonomi

Intet.

Videre proces

 

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede formandens vurdering i løsningsafsnittet  samt oplægget fra Asbjørn
Kaasgaard, der ses i bilaget. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Landspolitik er lokal boligpolitik.
• Ikke alt skal placeres i Københavns Kommune. Der skal ikke inddrages flere grønne og

blå områder i Københavns Kommune til boligbyggeri.
• Det er vigtigt med en dialog om problemstillingerne.
• Selv om der er lagt op til, at Lynetteholm skal dæmpe prisudviklingen på boligmarkedet,

vil boligerne på Lynetteholm blive dyre, og boligerne i resten af byen bliver ikke billigere
pga. Lynetteholm-projektet.

• Lokaludvalget kan undersøge problemstillingerne i dybden, diskutere dem og fx. udgive
en sammenfatning eller en hvidbog.

• Udviklingen på boligmarkedet er et nationalt problem. Lokaludvalget kan gå sammen med
grupperinger i andre kommuner og med andre lokaludvalg.

• Hvad menes der med byggeret på uudnyttede arealer? Der skal ikke bygges på
uudnyttede arealer.

• Indholdet i løsningsafsnittet er ikke tilfredsstillende set i forhold til udgangspunktet i
oplægget i medlemsforslaget. 

• Oplægget er interessant. Lokaludvalget kan evt. arrangere et borgermøde om det, måske
sammen med andre. men der skal være en balance mellem det landspolitiske og
christianshavner-perspektivet.

• Selv om der i byggerier er pligt til at bygge 25% almene boliger, er erfaringen fra
byggeprojekter, at de almene boliger bygges sidst.

• Oplægget i medlemsforslaget bør være udgangspunktet for den videre drøftelse af sagen.
Der skal ses bort fra vurderingen i løsningsafsnittet.

• Oplægget i medlemsforslaget lægger op til en principiel drøftelse.
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2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Erik Rasmussen om, at oplægget, der fremgår af bilaget,
skal  bearbejdes med henblik på fremlæggelse og drøftelse af det i et kommende møde i
lokaludvalget.

3. Lokaludvalget udpegede Jette Philipsen, Erik Rasmussen og Asbjørn Kaasgaard til at
bearbejde oplægget.

Bilag
1. Boligpolitik - bypolitik
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  Følgegruppe vedr. bibliotek i Gammel Dok (2021-0055427)

Christianshavns Lokaludvalg skal nedsætte en følgegruppe vedr. Kultur- og Fritidsforvaltningens
undersøgelse af, om det er muligt at flytte Christianshavns Bibliotek til Gammel Dok.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg nedsætter en følgegruppe vedr. Kultur- og Fritidsforvaltningens
undersøgelse af, om det er muligt at flytte Christianshavns Bibliotek til Gammel Dok,
Strandgade 27.

2. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger medlemmer til følgegruppen. Følgegruppen kan bestå
af lokaludvalgsmedlemmer og suppleanter.

Problemstilling

I sit møde den 19. januar 2021 pålagde Kultur- og Fritidsudvalget Kultur- og Fritidsforvaltningen at
undersøge mulighederne for at benytte Gammel Dok på Christianshavn til at etablere et nyt bibliotek
som erstatning for det nuværende Christianshavns Bibliotek. Kultur- og Fritidsudvalget præciserede,
at Christianshavns Lokaludvalg skal inddrages fra starten i processen. Se bilaget.

Sekretariatet har talt med Kultur- og Fritidsforvaltningen om, at inddragelsen af lokaludvalget kan ske
via en følgegruppe, som lokaludvalget nedsætter.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget nedsætter en følgegruppe vedr. Kultur- og Fritidsforvaltningens
undersøgelse af, om det er muligt at flytte Christianshavns Bibliotek til Gammel Dok, Strandgade 27,
og udpeger medlemmer til den. Følgegruppen kan bestå af lokaludvalgsmedlemmer og suppleanter.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Kultur- og Fritidsforvaltningen indkalder følgegruppen til møde i den nærmeste fremtid.
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Det er Kultur- og Fritidsforvaltningens hensigt at præsentere resultatet af undersøgelsen for Kultur-
og Fritidsudvalget den 27. maj 2021.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at nedsætte en følgegruppe vedr. Kultur- og Fritidsforvaltningens
undersøgelse af, om det er muligt at flytte Christianshavns Bibliotek til Gammel Dok,
Strandgade 27.

2. Lokaludvalget udpegede Ruth Plovgaard, Elin Johansson, Jane Lytthans og Marie Kruchov til
følgegruppen. 

Bilag
1. Medlemsforslag og Kultur- og Fritidsudvalgets beslutning om at undersøge mulig etablering af et
bibliotek i Gammel Dok
2. Bilag til sagen i Kultur- og Fritidsudvalget
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  Tovholder til arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn (2021-0014382)

Christianshavns Lokaludvalg skal udpege et lokaludvalgsmedlem til at være tovholder for
arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger et lokaludvalgsmedlem til at være tovholder for
arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn.

 

Problemstilling

Den nuværende tovholder for arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn, Jens B. Sørensen, har trukket
sig fra posten.

Lokaludvalgets beslutning i mødet den 20. januar 2021

1. Lokaludvalget drøftede status for arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn. Der var følgende
bemærkninger i drøftelsen:

• Opgaverne under arbejdsgruppen kan deles ud på underarbejdsgrupper.

2. På forslag fra Poul Cohrt udsatte lokaludvalget sagen til mødet den 24. februar 2021. Inden da
indkalder Jens B. Sørensen arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn til et møde om udpegning
af ny tovholder for arbejdsgruppen.

Løsning

Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn drøftede i sit møde den 16. februar 2021 spørgsmålet om
tovholder for arbejdsgruppen uden at beslutte en indstilling til lokaludvalget.

Formanden foreslår, at lokaludvalget udpeger et lokaludvalgsmedlem til tovholder for arbejdsgruppen
Byplan, Trafik og Havn.

Jf. lokaludvalgets forretningsorden er tovholderen for arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn medlem
af lokaludvalgets forretningsudvalg.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Næste møde i arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn holdes den 16. marts 2021.

 

Beslutning

Lokaludvalget besluttede at det i en begrænset periode vil udpege et lokaludvalgsmedlem for hver
sag, som arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn, måtte skulle tage stilling til.

 

Bilag
1. Kommissorium for arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  Medlemmer til Papirøen-gruppen og Operaparken-gruppen (2021-0055325)

Christianshavns Lokaludvalg skal udpege medlemmer til Papirøen-gruppen og Operaparken-gruppen
samt tage en orientering om status på Papirøen-projektet og Operaparken-projektet til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager en mundtlig orientering om status på Papirøen-projektet til
efterretning.

2. at Christianshavns Lokaludvalg tager en orientering om status på Operaparken-projektet til
efterretning - se bilaget.

3. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter og beslutter, om Papirøen-gruppen og
Operaparken-gruppen skal lægges sammen.

4. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger medlemmer til Papirøen-gruppen og
Operaparken-gruppen 
eller alternativt:

5. At Christianshavns Lokaludvalg udpeger medlemmer til den sammenlagte gruppe vedr.
Papirøen og Operaparken.

Problemstilling

Status på projekterne

Lokaludvalgsmedlem Ruth Plovgaard har haft møde med Kultur- og Fritidsforvaltningen om status på
Vandkulturhuset på Papirøen. I lokaludvalgets møde orientere hun mundtligt om status på projektet.

Lokaludvalgsmedlemmerne Jens B. Sørensen og Povl Koch har været til møde med byggeledelsen
på Operaparken-projektet. Se bilaget. 

Udpegning af medlemmer

Ruth Plovgaard har givet udtryk for, at Papirøen-gruppen bør suppleres med flere medlemmer.

Jens B. Sørensen har givet udtryk for, at Operaparken-gruppen bør suppleres med flere medlemmer.

 

Løsning
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Formanden foreslår, at lokaludvalget tager orienteringerne om Vandkulturhuset på Papirøen og om
Operaparken til efterretning.

 

Lokaludvalgets forretningsudvalg har drøftet de to gruppers situation og foreslår, at de lægges
sammen, dels fordi begge grupper mangler medlemmer og dels fordi der er visse fælles træk ved de
to byggeprojekters påvirkning af omgivelserne.

Lokaludvalgets formand foreslår, at lokaludvalget udpeger medlemmer til hhv. Papirøen-gruppen og
Operaparken-gruppen eller til - hvis lokaludvalget beslutter det - den sammenlagte gruppe vedr.
Papirøen og Operaparken.

Medlemmer af lokaludvalget samt suppleanter kan være medlem af grupperne/gruppen, uanset
hvilken model der vælges.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Næste møde mellem byggeledelsen og Operaparken-gruppen holdes den 6. april 2021. 

Grupperne/gruppen orienterer med jævne mellemrum lokaludvalget om nyt vedr. Papirøen og
Operaparken.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog en mundtlig orientering om Vandkulturhuset og Papirøen-projektet til
efterretning.

2. Lokaludvalget tog orienteringen i bilaget om status på Operaparken-projektet til efterretning.
3. Lokaludvalget besluttede, at Papirøen-gruppen og Operaparken-gruppen ikke skal lægges

sammen.
4. Lokaludvalget udpegede Ruth Plovgaard, Lotte Barfod, Lis Schertiger-Nielsen, Jane Lytthans

og Ulla Bo Skovvart til Papirøen-gruppen.
5. Lokaludvalget udpegede Povl Koch, Jette Arendrup, Ulla Bo Skovvart og Gert Vincent til

Operaparken-gruppen.

Bilag
1. Operapark - beboermøde nr. 4, 26. januar 2021
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2021-0057493)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning - se
bilagene.

 

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde.
Mødereferater ses i bilagene.

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets forretningsorden

• Forretningsudvalget

• Byplan, Trafik og Havnen

    • inkl. Nyholm-gruppen, Lynetteholm-gruppen  og Trafikgruppen   

• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

• Miljøgruppen

    • inkl. Genbrugsgruppen

• INFO/Event-gruppen

• Torvegruppen
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• Papirøen-gruppen

Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe

• Torvenetværket

• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

• Parkbrugerrådet vedr. Christianshavns Vold

•  Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

•  Følgegruppen vedr. Ørkenfortet

•  Følgegruppen vedr. Torvegade

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mødes med jævne mellemrum.

Beslutning
Miljøgruppen

Kirsten V. Andersen oplyste, at pga. corona-situationen afholdes Ren Vold-arrangementet som en
event henover en uge. Folk opfordres til at samle affald hver for sig og inviteres til at deltage i en
fotokonkurrence om tre bæredygtige præmier. Der er udarbejdet en pressemeddelelse om eventen
og der vil blive sat en plakat op om det på lokaludvalgets plakatstander på Christianshavns Torv.
Måske afholdes der en Ren Vold-dag i september 2021.

Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

 

Bilag
1. Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn
2. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
3. Miljøgruppen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  B-sag: Puljeansøgninger, februar 2021 (2021-0055394)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til to ansøgninger om støtte

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg giver Øens Have Aps 11.000 kr. til at afvikling af Frivilligdage i
Øens Have på Refshaleøen i juni 2021.

2. at Christianshavns Lokaludvalg giver Julie Kyhl 7.200 kr. til 8 skiftende vinduesudstillinger i
blomsterbukken Pigen og Blomstens udstillingsvindue.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget to ansøgninger om støtte.

 

Løsning

1. Kickstart af ny frivillighedskultur på Refshaleøen - Frivilligdage i Øens Have

Øens Have Aps søger lokaludvalget om 45.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til afholdelse af fire
frivillige-dage, som skal starte og etablere et fællesskab om et økologisk bylandbrug på
Refshaleøen. 

Øens Have vil forvandle en grund på 3.500 m2 på Refshaleøen, som førhen husede B&Ws
Marketenderi, til et grønt byrum med svampedyrkning, mikrogrønt, drivhus- og frilandsafgrøder, samt
hønse- og bihold. Samlingspunktet for de grønne aktiviteter skal være to håndlavede jurte-telte. De
skal bruges til de fire frivillige dage i juni, men også når der derefter afholdes involverende
frivilligdage på ugentlig basis frem til oktober for lokalsamfundet i og omkring Christianshavn og
Amager.

Det er Øens Haves forhåbning, at bylandbruget vil trække stor opmærksomhed til Refshaleøen og
Christianshavn, og at deres tilstedeværelse vil bidrage til at præge byudvikling på øen i en grøn
retning. I Øens Haves optik er der behov for gode lokalforankrede projekter, hvis det grønne skal
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have en stemme i den massive byudvikling, som området står overfor de næste mange år. Øens
Have står også bag tagfarmen Østergro på Østerbro.

De fire frivillige dage vil finde sted den 1., 8., 15. og 22. juni på Refshalevej 156. Øens Have
forventer, at der vil være omkring 40 deltagere per frivillig-dag; 160 frivillige i alt. Der vil være fri entré
til bylandbruget, og frivilligdagene vil ligeledes være gratis at deltage i.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til de fire frivillige-dage i juni til lønudgifter til
ansættelse af to frivilligkoordinatorer, til forplejning til de deltagende (frokost, samt kaffe/te og vand),
til jurte-telte samt til materialer, frø og PR.

Det forventes, at jurte-teltene kan bygges for 100.000 kr., og i den forbindelse vil Øens Have
finansiere de 85.000 kr. af dem. Øens Have samarbejder med flere lokalt forankrede virksomheder
på Refshaleøen, heriblandt Amass, Simple Feast og Little Bakery.

Sekretariatets bemærkning
Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Miljøgruppens anbefaling
Miljøgruppen anbefaler, at der bevilges 11.000 kr. til materialer, frø, pr og oplysning.

Formanden indstilling
At Christianshavns Lokaludvalg giver Øens Have Aps et tilsagn om 11.000 kr. til afvikling af
Frivillig-dage i Øens Have på Refshaleøen i juni 2021. Støtten øremærkes til materialer, frø, pr og
oplysning. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr., fordi det vil sprede
anvendelsen af sine penge.

 

2. Udstillinger i Julie Kyhls Kabinet

Kunstner Julie Kyhl søger Christianshavns Lokaludvalg om 7.200 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til 8
skiftende vinduesudstillinger i 2021 af ca. en måneds varighed hver.

Målet med udstillingerne er at skabe nærvær og eftertanke, give de forbipasserende et smil på læben
og sætte gang i børn og voksnes fantasi. Udstillingerne vil have en aktualitet eller en kommentar til
enten årstiden, samfundet eller et mellemmenneskeligt tema.

Julie Kyhls Kabinet har eksisteret i 18 år – først i Wildersgade – og for to år siden skiftede
udstillingsvinduet adresse til blomsterbukken “Pigen og Blomsten”, Overgaden oven Vandet 48. Julie
Kyhls Kabinet er kendt og vellidt af mange på Christianshavn.

Julie Kyhls Kabinet har en lokal støttegruppe, der hjælper med at arrangere begivenheder og lave
ansøgninger. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til materialer til de 8 udstillinger + transport af
rekvisitter. Udstillingerne skal starte i februar og slutter i december.

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet modtog ansøgningen i december 2020 og gav ansøger tilsagn om, at den kom til
behandling i lokaludvalgets møde i januar 2021.  Under forberedelsen af lokaludvalgets møde i
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januar 2021 overså sekretariatet beklageligvis ansøgningen. Med de bemærkninger ser sekretariatet
intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten. 

Arbejdsgruppens anbefaling
At lokaludvalget bevilger 7.200 kr. til Julie Kyhls udstillinger i 2021.

Formandens indstilling
At Christianshavns Lokaludvalg giver kunstner Julie Kyhl et tilsagn om 7.200 kr. til 8 udstillinger
i  blomsterbukken Pigen og Blomstens udstillingsvindue.

 

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger for 2021 er 247.600 kr. Lokaludvalget har hidtil disponeret for 35.000
kr. af 2021-puljen. Beslutter lokaludvalget at følge indstillingen, vil der være disponeret for yderligere
53.200 kr. af 2021-puljen.

 

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget stemte om et ændringsforslag fra Katinka Haxthausen om, at lokaludvalget giver
Øens Have tilsagn om 22.500 kr. til afvikling af Frivilligdage i Øens Have på Refshaleøen i juni
2021.

3 lokaludvalgsmedlemmer stemte for at give Øens Have tilsagn om 22.500 kr. 
11 lokaludvalgsmedlemmer stemte for at give Øens Have tilsagn om 11.000 kr. 
6 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget godkendt indstillingen om at give Øens Have tilsagn om 11.000 kr.
til afvikling af Frivilligdage i Øens Have på Refshaleøen i juni 2021.

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Julie Kyhl 7.200 kr. til 8 skiftende
vinduesudstillinger i blomsterbukken Pigen og Blomstens udstillingsvindue.
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Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: "Jeg stemmer nej til at give penge til Øens Have til afvikling af
frivillligdage. Det stemmer ikke overens med beslutningen i Teknik- og Miljøudvalget om at nedlægge
stillingen som frivilligkoordinator."

Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: "Julie Kyhl har fået lokaludvalgets Anerkendelsespris og skal
ikke have mere."
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

14.  B-sag: Høringssvar om lokalplanforslaget "Holmen II tillæg 6" (2021-0055516)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte, at det ikke indsender et høringssvar til Teknik- og
Miljøforvaltningen vedr. lokalplanforslaget "Holmen II tillæg 6", der skal muliggøre etablering af en
overdækket landskabsbro mellem Operaparken og Operaen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg ikke indsender et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen
vedr. lokalplanforslaget "Holmen II tillæg 6", der skal muliggøre etablering af en overdækket
landskabsbro mellem Operaparken og Operaen.

Problemstilling

Med svarfrist den 29. marts 2021 har Teknik- og Miljøforvaltningen den 1. februar 2021 sendt
lokalplanforslaget "Holmen II tillæg 6" i offentlig høring på Bliv Hørt-portalen. Se bilaget.

Lokalplantillægget skal muliggøre etablering af en overdækket forbindelse mellem Operaparkens
kælder og Operaen. Forbindelsen kobles på et af parkeringsanlæggets trappetårne i parken og føres
over kanalen, så forbindelsesgangen ender på Operaens forplads.

Løsning

Lokaludvalget tog stilling til sagen i sit møde i oktober 2020 i forbindelse med interne høring om
plangrundlaget for en overdækket landskabsbro mellem Operaparken og Operaen. Se lokaludvalgets
høringssvar i bilaget.

Lokaludvalgets Operaparken-gruppen har deltaget i møder om sagen.

Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen drøftede sagen i sit møde den 16. februar 2021 og
konkluderede, at lokaludvalgets ønsker til lokalplantillægget, er opfyldt, hvorfor lokaludvalget ikke
behøver at indsende høringssvar. 

Økonomi

Intet.
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Videre proces

 Lokalplanforslaget skal vedtages af Borgerrepræsentationen.

Beslutning

Lokaludvalget godkendte indstillingen om ikke at indsende et høringssvar til Teknik- og
Miljøforvaltningen vedr. lokalplanforslaget "Holmen II tillæg 6", der skal muliggøre etablering af en
overdækket landskabsbro mellem Operaparken og Operaen.

Bilag
1. Lokalplanforslaget
2. Christianshavns Lokaludvalg høringssvar den 29. oktober 2020 om udarbejdelse af
lokalplanforslaget (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

15.  B-sag: Etablering af p-pladser med el-ladestandere i Sofiegade, i Christianshavns
Voldgade og på Bodenhoffs Plads (2021-0056501)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et brev til Teknik- og Miljøudvalget om fremgangsmåden
ved opstilling af el-ladestandere til el-biler i Sofiegade og i Christianshavns Voldgade.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender brevet til Teknik- og Miljøudvalget om
fremgangsmåden ved opstilling af el-ladestandere til el-biler i Sofiegade i Christianshavns
Voldgade og på Bodenhoffs Plads, som fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Ruth Plovgaard:

"Flere beboere (derunder undertegnede) undrer sig over Teknik- og Miljøforvaltningens fremfærd
vedr. etablering af el-ladepladser i mit nærområde .

Man er i gang med ca. 10 el-pladser i Sofiegade og Christianshavns Voldgade.

Burde lokaludvalget eller arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn og områdets beboere ikke have en
høringsret eller i det mindste en orientering om de nye tiltag, der jo griber ind i bilisternes hverdag ?

Kan lokaludvalget rette henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen om sagen? Hvad er den
overordnede  plan ?  Hvorfor  bliver vi ikke orienteret ? Kommer der endnu flere el-ladepladser i
samme område? Og er pladserne ladepladser og/eller parkeringspladser for el-biler?"

Lokaludvalgsmedlem Sven Erik Brockdorff har oplyst, at der også er opsat el-ladestandere på
Bodenhoffs Plads.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøudvalget:

"Christianshavns Lokaludvalg har ikke vedtaget en holdning til kommunens opstilling af
el-ladestandere i vores bydel, som vi formoder sker for at fremme brugen af el-biler og dermed for at
fremme en kommunal klimapolitisk dagsorden. Dette brev skal således ikke ses som en
holdningstilkendegivelse i forhold til denne dagsorden.
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Vi skriver til jer, fordi vi finder det urimeligt, at Teknik- og Miljøforvaltningen har etableret
el-ladepladser i Sofiegade, i Christianshavns Voldgade og på Bodenhoffs Plads.

• uden forinden at have hørt lokaludvalget, selv om tiltaget er af væsentlig betydning for
christianshavnerne

• uden forinden at have hørt og heller ikke orienteret beboerne i nærområdet om tiltaget. Det er
et pludseligt indgreb i hverdagen for de beboere i nærområdet, der ikke har el-bil, i og med at
der nu er færre parkeringspladser til rådighed for dem.

Vi beder om,

• at I indskærper overfor forvaltningen, at den skal høre lokaludvalgene, før den foretager
sådanne tiltag.

• at I indskærper overfor forvaltningen, at den skal høre eller i det mindste orientere beboerne i
nærområdet, før den foretager sådanne tiltag.

• at forvaltningen orienterer lokaludvalget og borgerne på Christianshavn om den overordnede
plan for opstilling af el-ladestandere på Christianshavn

• at forvaltningen redegør overfor lokaludvalget og borgerne på Christianshavn, hvem der er
målgruppe for parkeringspladserne med de opstillede el-ladestandere. Vi kan ikke umiddelbart
gennemskue,

• om det er ladepladser, som ejere af el-biler kan benytte i en tidsbegrænset periode til
opladning af deres bil.

• om det er parkeringspladser uden tidsbegrænsning for beboere med el-bil.
• om det er parkeringspladser uden tidsbegrænsning for pendlere med el-bil.

Venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand

Sendt i kopi til
- overborgmester Lars Weiss
- Borgerrepræsentationens sekretariat"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til medlemmerne af Teknik- og
Miljøudvalget.

Beslutning
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at første afsnit i brevet
formuleres:

"Foranlediget af etablering af el-ladepladser i Sofiegade og Christianshavns Voldgade ønsker
Christianhavns Lokaludvalg at udtrykke sin undren over fremgangsmåden med til etableringen af
standerne. Lokaludvalget bakker op om Københavns Kommunes mål om at blive CO2-neutral i 2025
og regeringens mål om at reducere CO2-udledningen i Danmark med 70% i 2030 og at el-biler og
dermed el-ladestandere er blandt løsningerne for nå målene. Men vi finder det urimeligt, at Teknik-
og Miljøforvaltningen har etableret el-ladepladser i Sofiegade og Christianshavns Voldgade uden..."

Lokaludvalget tiltrådte et underændringsforslag fra Sven Erik Brockdorff om, at el-ladepladserne på
Bodenhoffs Plads nævnes i brevet.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at sidste afsnit formuleres: "Vi
beder forvaltningen om en orientering om den overordnede plan for opstilling af el-ladestandere i
Christianshavns Lokaludvalgs område."

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Eskildsen om, at der skal en bemærkning med i
brevet om, hvordan forskellige designs af el-ladestandere har en negativ visuel virkning i bybilledet.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Erik Rasmussen om, at lokaludvalget beder
forvaltningen om en orientering om, hvordan kommunen forholder sig til Eldrup-kommissionens
anbefalinger vedr. grøn omstilling af personbiler i Danmark.

Lokaludvalget godkendte brevet til Teknik- og Miljøudvalget om fremgangsmåden ved opstilling af
el-ladestandere til el-biler i Sofiegade i Christianshavns Voldgade og på Bodenhoffs Plads, som
fremgår af løsningsafsnittet, med de tiltrådte ændringsforslag.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

16.  B-sag: Statslig medfinansiering af nye cykelstier på Christianshavn (2021-0056813)

Christianshavns Lokaludvalg skal bemyndige formanden til at foreslå Teknik- og Miljøudvalget, at
Københavns Kommune søger staten om medfinansiering til cykelstiprojekter på Christianshavn.

Indstilling

Formanden foreslår

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger ham til at foreslå Teknik- og Miljøudvalget, at
Københavns Kommune søger staten om medfinansiering til cykelstiprojekter på Christianshavn,
jf. løsningsafsnittet.

Problemstilling

En række politiske partier i Folketinget har indgået aftale om at afsætte 520 mio. kr. til
cykelstiprojekter. Se bilaget.

Her af er der afsat 150 mio. kr. i 2021 til en pulje målrettet kommunale cykelprojekter. Der
forudsættes kommunal medfinansiering på 50 pct. af anlægsudgiften. Det kommunale bidrag skal
prioriteres inden for kommunernes anlægsramme.

Puljen udmøntes til projekter, som i høj grad afspejler følgende kriterier:

• Ny infrastruktur dedikeret til cyklister, som f.eks. nye cykelstier, dedikerede baner og
passager til cyklister. 

• At projektet bidrager til større sikkerhed for cyklister som f.eks. kryds-ombygninger.
• At flest muligt får gavn af projektet. 
• At projektet bidrager til bedre sammenhæng, f.eks. ved at styrke integrationen mellem den

kollektive trafik og cykling. 
• At projektet koordineres med relevante aktører
• Viden- og innovationsprojekter, som f.eks. mindre forsknings- og analyseprojekter

Videns- og innovationsprojekter, der kan tilvejebringe ny viden på cykelområdet, kan udgøre op til 10
pct. af den samlede pulje. Vidensinstitutioner kan modtage op til 100 pct. i tilskud til denne type
projekter.

 

Løsning
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Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn besluttede i sit møde den 16. februar 2021 at indstille til
lokaludvalget, at lokaludvalget foreslår Teknik- og Miljøudvalget at søge staten om medfinansiering
til  

• cykelsti på Danneskiold-Samsøes Allé i eget tracé
• cykelsti på Refshalevej; dels fordi projektet, som Teknik- og Miljøforvaltningen i øjeblikket

analyserer på, tegner til at blive dyrt, og dels fordi det yderste af cykelstien bør anlægges, før
jordtransporten til Lynetteholm starter.

• ændringer af cykelstierne i Torvegade afhængig af hvilken Torvegade-løsning, Teknik- og
Miljøforvaltningen går frem med.

• et projekt, der kan håndtere situationen ved Pakhuset mellem Trangravsbroen og Bodenhoffs
Plads, hvor cyklister og fodgængere i øjeblikket færdes på samme smalle areal.

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til at stille Teknik- og Miljøudvalget
ovennævnte forslag.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden foreslår i et brev til Teknik- og Miljøudvalget, at Københavns Kommune søger staten om
medfinansiering til cykelstiprojekter på Christianshavn.

Beslutning

 

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at foreslå Teknik- og Miljøudvalget, at Københavns
Kommune søger staten om medfinansiering til cykelstiprojekter på Christianshavn, jf.
løsningsafsnittet.

Bilag
1. Aftale om 520 millioner kroner til fremme af cyklisme på plads (ikke på papir)
2. Faktaark (ikke på papir)
3. Aftaletekst (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

17.  B-sag: Store skoler på små grunde (2021-0056651)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte, at det ikke er medunderskriver på et brev fra
lokaludvalgene til Borgerrepræsentationen om små skoler på store grunde, som Amager Vest
Lokaludvalg har foreslået med mail den 5. februar 2021.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg ikke er medunderskriver på et brev fra lokaludvalgene til
Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde, som Amager Vest Lokaludvalg har
foreslået med mail den 5. februar 2021, jf. løsningsafsnittet. Se det foreslåede brev i bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalgets behandling af sagen den 16. december 2020

I mødet den 16. december 2020 drøftede lokaludvalget, om det sammen med de øvrige lokaludvalg
skal være medunderskriver på et brev til Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde,
som Amager Vest Lokaludvalg havde foreslået.

Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Christianshavns Skoles anneks i gården bag CIK er et eksempel på en skolebygning på en lille
grund.

• Hvis man begrænser befolkningstilvæksten i København, vil behovet for nye skoler også blive
begrænset.

• Lokaludvalget skal ikke være medunderskriver. Det vedrører ikke Christianshavn.
• Det må være en forudsætning, at børnene er under opsyn i frikvartererne.
• Corona-situationen viser, at der i fremtiden vil være et større behov for, at børnene er mere ude

end nu.

Jette Philipsen stillede forslag om, at lokaludvalget i sit svar til Amager Vest Lokaludvalg forudsætter,
at  børnene er under opsyn i frikvartererne.

Ruth Plovgaard stillede forslag om, at lokaludvalget i sit svar til Amager Vest Lokaludvalg nævner, at
Christianshavns Skoles anneks i gården bag CIK er et eksempel på en skolebygning på en lille
grund.

Lokaludvalget stemte da om, hvorvidt det skal være medunderskriver på brevet til
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Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde, som Amager Vest Lokaludvalg foreslår, idet
lokaludvalget i sit svar til Amager Vest Lokaludvalg dels forudsætter, at  børnene er under opsyn i
frikvartererne og dels nævner, at Christianshavns Skoles anneks i gården bag CIK er et eksempel på
en skolebygning på en lille grund.

7 lokaludvalgsmedlemmer stemte for, at lokaludvalget skal være medunderskriver på brevet til
Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde.

4 lokaludvalgsmedlemmer stemte imod, at lokaludvalget skal være medunderskriver på brevet til
Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde.

6 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget besluttet, at det skal være medunderskriver på brevet til
Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde, som Amager Vest Lokaludvalg foreslår, idet
lokaludvalget i sit svar til Amager Vest Lokaludvalg dels forudsætter, at  børnene er under opsyn i
frikvartererne og dels nævner, at Christianshavns Skoles anneks i gården bag CIK er et eksempel på
en skolebygning på en lille grund.

 

Nyt udkast til brev

Med mail den 5. februar 2021 har Amager Vest Lokaludvalg sendt de øvrige lokaludvalg et rettet
brevet fra lokaludvalgene til Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde for dermed at 
imødekomme diverse forslag og forbehold fra lokaludvalgene i forhold til det første udkast. Se
bilaget.              

Brevet er også sendt til Børns Vilkår, Red Barnet, Danske Skoleelever, Naturfamilier,
Skolelederforeningen og Dansk Lærerforening. Amager Vest Lokaludvalg oplyser, at Skole &
forældre København og Københavns Lærerforening allerede har tilkendegivet, at de vil være
medunderskriver på brevet.

 Amager Vest Lokaludvalg beder de øvrige lokaludvalg om en melding senest den 1. marts kl. 12 om,
hvorvidt de vil være medunderskrivere.  

Der kommer ikke til at være endnu en runde med rettelser. Lokaludvalgene skal være
medunderskriver på brevet i den form, det har nu. Eller lade være. Dog kan et lokaludvalgs særlige
særlige forhold eller forbehold komme med i et bilag med en kort forklaring, jf. eksemplet fra Nørrebro
Lokaludvalg, der ses i bilaget.

Amager Vest Lokaludvalg efterlyser flere eksempler på store skoler på små grunde i København (se
bilaget), der kan understøtte pointen med brevet til Borgerrepræsentationen.  Det kan være færdige
skoler, kommende skoler, kommende udvidelser osv., hvor der mangler udearealer.
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Løsning

Lokaludvalget besluttede den 16. december 2020, at det skal være medunderskriver på brevet til
Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde, som Amager Vest Lokaludvalg foreslår, idet
lokaludvalget forudsætter,

• at det af brevet fremgår, at  børnene er under opsyn i frikvartererne
• at det i brevet nævnes, at Christianshavns Skoles anneks i gården bag CIK er et eksempel på

en skolebygning på en lille grund.

Følgende sætning er med i det nye forslag til brev:
"Skolernes udeareal skal optimalt set tilbyde skoleeleverne et frirum, der ikke er beslaglagt af
undervisning eller er under opsyn af lærere og pædagoger."

Christianshavns Skoles anneks i gården bag CIK er ikke med i Amager Vest Lokaludvalgs liste over
eksempler på en skolebygning på en lille grund.

Formanden foreslår derfor, at lokaludvalget ikke er medunderskriver af brevet, som Amager Vest
Lokaludvalg har foreslået med mail den 5. februar 2021.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet meddeler Amager Vest Lokaludvalg, at Christianshavns Lokaludvalg ikke er
medunderskriver af brevet, som blev foreslået med mail den 5. februar 2021. 

Beslutning
Lokaludvalget stemte om, hvorvidt det skal være medunderskriver på et brev fra lokaludvalgene til
Borgerrepræsentationen om små skoler på store grunde, som Amager Vest Lokaludvalg har foreslået
med mail den 5. februar 2021.

4 lokaludvalgsmedlemmer stemte for, at lokaludvalget skal være medunderskriver.
9 lokaludvalgsmedlemmer stemte imod, at lokaludvalget skal være medunderskriver.
5 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.
Asbjørn Kaasgaard deltog ikke i afstemningen.

Dermed havde lokaludvalget besluttet, at det ikke skal være medunderskriver på et brev fra
lokaludvalgene til Borgerrepræsentationen om små skoler på store grunde, som Amager Vest
Lokaludvalg har foreslået med mail den 5. februar 2021.
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Bilag
1. Brev til Borgerrepræsentationen, foreslået med mail den 5. februar 2021
2. Store skoler på små grunde: Eksempler
3. Store skoler - særlige forbehold i bydelene
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

18.  B-sag: Hyldest til Danmarks første sandlegeplads (2021-0054990)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at være medarrangør af en hyldest til Danmarks første
sandlegeplads, som blev anlagt på Christianshavns Vold.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg er medarrangør af en hyldest til Danmarks første
sandlegeplads, som blev anlagt på Christianshavns Vold.

2. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger INFO/Event-gruppen og medlemmer
af arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge til at samarbejde med Teknik- og
Miljøforvaltningen om arrangementet.

3. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 10.000 kr. til arrangementet. Pengene
tages af puljen "Egne aktiviteter". 

Problemstilling

Med mail den 21. januar 2021 til sekretariatet foreslog Lau Heidemann Petersen, der er chef for
Københavns Kommunes legepladser, at lokaludvalget medvirker til en markering eller hyldest af
Danmarks første sandlegeplads, der blev anlagt på Christianshavns Vold. Se bilaget.

På vegne af lokaludvalgets arbejdsgruppe Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge svarede
lokaludvalgsmedlem Ruth Plovgaard den 8. februar 2021, at arbejdsgruppen ser positivt på ideen. Se
bilaget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget er medarrangør af en hyldest til Danmarks første
sandlegeplads, og at lokaludvalget bemyndiger INFO/Event-gruppen og medlemmer
af arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge til at arbejde videre med ideen og herunder
aftale rammer for hyldesten med Lau Heidemann Petersen.

Økonomi

Formanden foreslår, at lokaludvalget afsætter en ramme på 10.000 kr. til hyldest til Danmarks første
sandlegeplads.
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Videre proces

INFO/Event-gruppen orienterer lokaludvalget, når der er nyt.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at være medarrangør af en hyldest til Danmarks første
sandlegeplads, som blev anlagt på Christianshavns Vold.

2. Lokaludvalget bemyndigede INFO/Event-gruppen og medlemmer af arbejdsgruppen Kultur,
Skole, Fritid, Børn og Unge til at samarbejde med Teknik- og Miljøforvaltningen om
arrangementet.

3. Lokaludvalget afsatte en ramme på 10.000 kr. til arrangementet. Pengene tages af puljen
"Egne aktiviteter". 

Bilag
1. Mails vedr. hyldest til Danmarks første sandlegeplads
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

19.  B-sag: Ændringer i kommissoriet for arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn
(2021-0055219)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte ændringer i kommissoriet for arbejdsgruppen Byplan,
Trafik og Havn.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender ændringerne i kommissoriet for arbejdsgruppen
Byplan, Trafik og Havn, der fremgår af bilaget.

Problemstilling

Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn besluttede i sit møde den 16. februar 2021 at indstille
ændringerne, der fremgår af bilaget, til vedtagelse i lokaludvalget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender ændringerne i kommissoriet for arbejdsgruppen
Byplan, Trafik og Havn, der fremgår af bilaget.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

 

Næste møde i arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn holdes den 16. marts 2021.

Beslutning
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Lokaludvalget godkendte ændringerne i kommissoriet for arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn, der
fremgår af bilaget.

Bilag
1. Forslag til ændringer i kommissoriet for arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

20.  B-sag: Regnskab for lokaludvalgets 2020-pulje (2021-0056751)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende regnskab for lokaludvalgets 2020-pulje.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender regnskabet for lokaludvalgets 2020-pulje -
se bilaget.

 

Problemstilling

Regnskabet for 2020 er afsluttet.

Løsning

Af bilaget fremgår det, at mindreforbruget på lokaludvalgets pulje i 2020 er på 5.534 kr. 

Formanden indstiller, at lokaludvalget godkender regnskabet for lokaludvalgets 2020-pulje.

 

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

 

Intet.

Beslutning

Lokaludvalget godkendte regnskabet for lokaludvalgets 2020-pulje.
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Bilag
1. Regnskab 2020
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

21.  B-sag: Status på lokaludvalgets pulje, februar 2021 (2021-0057469)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på sin 2021-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på sin 2021-pulje til efterretning. Se bilaget.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning. Se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning
 
Lokaludvalget tog status på sin 2021-pulje til efterretning.

 

Bilag
1. Økonomioversigt
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

22.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, februar 2021 (2021-0056887)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser siden lokaludvalgets
møde den 20. januar 2021 til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager hans håndtering af henvendelser siden lokaludvalgets
møde den 20. januar 2021 til efterretning.

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget en række henvendelser siden lokaludvalgets møde den 20. januar 2021.

Løsning

1. Ny bog

Med mail den 27. januar 2021 orienterede en borger om hans nye bog "Ta' byen tilbage". Bogen
stiller spørgsmålet: Kan en by være skøn, hvis borgerne ikke bestemmer over den og deres kvarter,
når venner ikke har råd til at bo der, eller når der bliver bygget i byens fredede natur?

2. Christianshavns Kanal

Med mail den 31. januar 2021 skrev en borger til lokaludvalget, at der udledes noget kalkholdigt i
kanalen. Hun oplyser, at det er en meget sund kanal med masser af dyr (fisk og krabber bl.a.) og
planteliv(søgræs). Hun spørger, om man kan være sikker på, at kalken ikke lægger sig på bunden og
dræber plantelivet. Hun spørger også om, hvordan det kan gå til, at Teknik og Miljøforvaltningen først
har opdaget det lysegrønne vand nu, eftersom det bør være dem, der giver tilladelse til sådan en
udledning efter en miljøgodkendelse.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

Den 3. februar 2021 svarede Teknik- og Miljøforvaltningen borgeren og lokaludvalget:

"Som du har bemærket, er vandet i kanalen i disse dage ret grønt. Det ser voldsomt ud, men er dog
ikke farligt, ligesom der faktisk heller ikke er tale om en udledning af kalkholdig væske. Den grønne
farve skyldes rester af fint kalkstøv fra nogle sten, som er ved at blive lagt ud i den indre del af
Trangraven. Stenene lægges ud i forbindelse med at renovere kajstrækningen nord for
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Prinsessegade 85-95, hvor den nye kaj skal have en stenskråning lidt ud i vandet, der gør, at det
mere vil ligne den øvrige kyststrækning i den indre del af Trangraven.

Københavns Kommune blev allerede sidste år i januar 2020 forelagt beskrivelser af de arbejdsgange,
som foregår nu. Kommunen har i den henseende vurderet, at der er tale om arbejder, som ikke
risikerer væsentlig ophvirvling af de forurenede havnesedimenter i Trangraven og at arbejdet derfor
ikke kræver tilladelse efter miljøbeskyttelseslovens § 27 stk. 2. Kommunen har under det nuværende
udlægningsarbejde været på tilsyn ved Trangraven d. 26/01 samt i går og i dag. Ved tilsynene har vi
konstateret, at arbejdet følger den oprindelige arbejdsbeskrivelse.

Selvom kalkstøvet syner af meget i kanalens vand, forventer vi ikke, at det vil have nogen negative
konsekvenser for kanalens dyre- og planteliv. Langs naturlige kyster med blotlagte kalkbunde og
-strande, så som ved Møns Klint,  kan der i forbindelse med mindre skred eller hårdt vejr godt
hvirvles tilsvarende kalkpartikler op i vandet. Det kan se voldsomt ud oppe i vandet, og kan skygge
for lyset så længe det svæver rundt, men når det synker til bunds, er der tale om et meget tyndt lag
kalkstøv, som typisk ikke udgør en fare for bundens dyr og planter.

I forbindelse med den nuværende stenudlægning i Trangraven er der to yderligere omstændigheder,
som også taler imod, at der kan ske nogen væsentlig påvirkning af dyre- og plantelivet i
Christianshavns Kanal. Dels har entreprenøren spændt et såkaldt siltgardin tværs over den indre del
af Trangraven. Dette sørger for, at langt det mest kalkstøv vil synke til bunds i den indre del af
Trangraven, og altså ikke ude i kanalen. Dels er der en ekstra sikkerhed i, at arbejdet foregår nu her
om vinteren. Det betyder dels, at planterne er i en form for dvale og er ikke så afhængige af sollys.
Dels betyder det kolde vejr også, at lange de fleste bundlevende dyr vil være trukket ud på dybere
vand, hvor vandet ikke er så koldt.

Vi forventer altså, at vi til foråret stadig har en sund kanal, som igen står flot med sine bundplanter og
tilhørende dyreliv."

3. Mobiltelefonmaster på Ørkenfortet

Med mail den 1. februar 2021 skrev en borger, at hun fra Irgens Gård har haft en fantastiske udsigt
over Christianshavns gamle tage og skorstene. Men nu er udsigten blevet ødelagt af to
mobiltelefonmaster på Ørkenfortet. I forvejen var der kommet en sådan mast op på huset på hjørnet
af Torvegade/Wildersgade, oplyser hun. Hun synes, at den ødelægger hele gadebilledet i
Wildersgade.

Hun undrer sig over, at der blev givet tilladelse til at bygge Ørkenfortet om, så man ikke kan se den
oprindelige bygning. Hun undrer sig også over, at det blev tilladt at bygge en ekstra etage på
bygningen, der reelt er 1½ etage. Dertil kommer så de to master, der rager langt op over den
oprindelige bygnings højde.

Hun vil gerne vide, hvad lokaludvalgets holdning er til dette, og hvad lokaludvalget har givet tilladelse
til.

Hun foreslår, at man flytter masterne til den modsatte side af bygningen, altså ud mod havnen, så de
ikke ødelægger gadebilledet i Strandgade.
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Den 5. februar 2021 bad sekretariatet Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.
Forvaltningen har endnu ikke svaret. 

Sekretariatet svarede borgeren den 10. februar 2021, at lokaludvalget har været kritisk overfor
bygningshøjden og overfor højden og placeringen af antennemast. Sekretariatet henviste til

• lokaludvalgets høringssvar den 31. oktober 2019 til Teknik- og Miljøforvaltningen om
dispensation til en 44 meter høj antennemast, der midlertidigt i 2 år søges placeres mod
havnen mellem Ørkenfortet og Nordea.

• lokaludvalgets høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen den 1. september 2020 om
dispensation til at overskride den godkendte højde på Ørkenfortet

• lokaludvalgets brev til teknik- og miljøborgmesteren den 16. september 2020 bl.a. om
ovennævnte dispensation til Ørkenfortet vedr. højden.
 

4. Lynetteholm

Med mail den 4. februar 2021 oplyste en borger, at Rederiet Svitzer er kommet på banen med ønsket
om at servicere Lynetteholmen med jord på el-drevne pramme for at tydeliggøre et bæredygtigt
alternativ til vejkørsel. Han vedlagde høringssvar vedr. VVM for Lynetteholmen fra Foreningen for
Lystbåde i Danmark.

Sekretariatet videresendte borgerens mail til Lynetteholm-gruppen.

 

5. Underskriftsindsamling

En borger opfordrede med mail den 8. februar 2021 lokaludvalget til at støtte en
underskriftsindsamling for at få en vejledende folkeafstemning om byggerierne på Amager Fælled og
Stejlepladsen.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning
 
Ad. 3. Mobiltelefonmaster på Ørkenfortet
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Lokaludvalget godkendte et forslag fra Jens Eskildsen om, at lokaludvalget beder Teknik- og
Miljøforvaltningen

• om en trafikplan for området omkring Ørkenfortet
• om en beplantningsplan for området omkring Ørkenfortet
• om dispensationerne fra lokalplanen for Ørkenfortet vedr. tekniske anlæg og

mobiltelefonmaster i gadeplan og på taget af bygningen.

Lokaludvalget drøfter trafikplan, beplantningsplan og dispensationer i sit møde den 24. marts 2021.

 

Med de beslutninger tog lokaludvalget formandens håndtering af henvendelser siden lokaludvalgets
møde den 20. januar 2021 til efterretning.
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23.  Meddelelser (2021-0057465)

Beslutning
Nyholm
Poul Cohrt oplyste, at der i starten af februar var en artikel i Politiken om overborgmesterens
besigtigelse af Nyholm, hvoraf det fremgik, at lokaludvalget var repræsenteret på besigtigelsen. Det
var lokaludvalget ikke, men Socialdemokratiets repræsentant i lokaludvalget, Erik Rasmussen, deltog
i besigtigelsen.

 

Tryghedskortlægning af børns gang og cykling til skole og fritidstilbud
Poul Cohrt oplyste, at Teknik- og Miljøforvaltningen har bedt lokaludvalget om at kvalificere nogle
foreløbige resultater fra en bydækkende tryghedskortlægning af børns gang og cykling til skole og
fritidstilbud.

Lokaludvalget bad arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge formulere et udkast til
høringssvar, som lokaludvalget tager stilling til i mødet den 24. marts 2021.

Torvegade
Poul Cohrt oplyste, at lokaludvalgets følgegruppe vedr. Torvegade har møde med Teknik- og
Miljøforvaltningen den 25. februar 2021.
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24.  Eventuelt (2021-0057460)

Beslutning
Intet.
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Om mødet i Christianshavns Lokaludvalg den 24. februar 2021
Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 21.42.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
14. Høringssvar om lokalplanforslaget "Holmen II tillæg 6"
16. Statslig medfinansiering af nye cykelstier på Christianshavn
19. Ændringer i kommissoriet for arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn
20. Regnskab for lokaludvalgets 2020-pulje
21. Status på lokaludvalgets pulje, februar 2021
3. Sorteringspunkter
4. Ønsker til byudstyr, træer mv. i byrummet
5. Christianshavns Torv
6. Høringssvar om "Forslag til Lov om anlæg af Lynetteholm"
7. Stormflodssikring af København
8. Boligpolitik - Bypolitik
9. Følgegruppe vedr. bibliotek i Gammel Dok
10. Tovholder til arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn
11. Medlemmer til Papirøen-gruppen og Operaparken-gruppen
12. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
13. Puljeansøgninger, februar 2021
15. Etablering af p-pladser med el-ladestandere i Sofiegade, i Christianshavns Voldgade og på
Bodenhoffs Plads
17. Store skoler på små grunde
18. Hyldest til Danmarks første sandlegeplads
22. Henvendelser til lokaludvalget, februar 2021
23. Meddelelser
24. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Avisgruppen, Christianshavneren Poul Cohrt
Christianshavns Lokalhistoriske Forening Asbjørn Kaasgaard
Christianshavns Bådelaug Sven Erik Brockdorff
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E/F Panterens Bastion Lars Josephsen
Christianshavns Biblioteks Brugergruppe Ruth Plovgaard
Sofiebadet Kirsten V. Andersen
Christianshavns Travaljelaug Ulla Bo Skovvart
Christianias Naboer Katinka Haxthausen
E/F Elefantens Gård Jens Eskildsen
Christianshavns Lokalråd Jane Lytthans
Vor Frelsers sogns menighedsråd Povl Koch
E/F Løvens Gård Frode Neergaard
Boligselskabet Hjem Jette Philipsen
Socialøkonomisk Presseforening Jette Arendrup
Socialdemokratiet Erik Rasmussen
Det Radikale Venstre Jens Brandt Sørensen
Konservativt Folkeparti Elin Johansson
Socialistisk Folkeparti Henrik Vilsbøll
Enhedslisten Mogens Holm

 

Fraværende med afbud

Carsten Junge Pedersen. I stedet deltog hans 2. suppleant Lars Josephsen.
Hamid El Mousti. Han har ingen suppleant.

Fraværende i mødet

Ulla Bo Skovvart ankom til mødet kl. 18.43 under behandlingen af dagsordenens punkt 1.
Lars Josephsen forlod mødet kl. 21.03 efter behandlingen af dagsordenens punkt 11.

Næste møde

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 24. marts 2021 kl. 18.30-21.30.
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